
V Sostrem so zaropotali stroji
Občani v naši KS smo še do nedavnega upravičeno govorili, da imamo kopico slabo rešenfli

družbenih problemov; zlasti slabo je bilo urejeno varstvo in šolstvo. Že desetletje nazaj smo na raznih
zborovanjih in sestankih zahtevali, da se mora stanje v doglednem času popraviti. Nobene pravice pa
nimamo izreči kritike, da na tem področju v preteklosti nismo storili vsega, kar smo v danih
možnostih in zmogljivostih mogli. Z neutemeljeno kritiko bi namreč naredili veliko krivico vsem
tistim občinskim odbornikom, predstavnikom šole ter družbenopolitičnih organizacij, ki so že 1959
leta pripravili vse načrte za zazidavo šole v Sostrem. Žal smo se morali zadovoljiti s tolažbo, da število
otrok na šoli stagnira, da urbaiiisti v btižnji prihodnosti ne predvidevajo večjih gradenj na tem
področju in če so babice, sorodnice in sosede varovale malčke, naj bo to tudi še naprej tako. Morali
smo spraviti načrte v mizni predal ter gledati, kako rastejo v bližnji soseščini novi vrtci in šole.

V zadnjih 15 letih so bile v
naši občini zgrajene osnovne
šole Ketteja in Murna, Jožeta
Moškriča, Polje, Besnica, Janče
in Prežganje, adaptiran in nad-
zidan pa je bil objekt osnovne
šole Vide Pregarc. Tudi vrtci so
se množili: zgrajeniso bili W Z
Angele Ocepek, Selo in Polje,
vrtec na Rjavi cesti na Studen-
cu, pri osnovni Šoli Ketteja in
Muma in Jožeta Moškriča pa so
pridobili ustrezne prostore za
podaljšano bivanje učencev.

Samo v KS Zadvor smo obti-
čali s šolsko stavbo iz leta
1913, s poukom v dveh polnih
izmenah in brez predšolskega in
šolskega varstva. Zato odločitev
občanov na referendumu ni bila
težka: velika večina volilcev se
je na referendumu 21. novem-
bra 1971 izrekla za samoprispe-
vek.

Program, ki smo ga obravna-
vali na vseh zborih delovnih lju-
di, je predvideval, da dobimo v
naši KS vrtec s kapaciteto 72
otrok in prizidek k šoli. Vrtec,
ki smo ga lani odprli, že služi
svpjemu namenu: predšolski
otroci so našli svoj dragi dom.

Gradbeni odbor, ki ga je iz-
volil svet KS, je užival ves čas
gradnje široko podporo vseh
ljudi v KS, saj je poročal na
vseh zborih volivcev in na se-
stankih o poteku gradnje spreje-
mal sugestije, tako da lahko re-
čemo, da je vrtec zrastel iz res-
ničnih potreb in ob angažiranju
vseh organizacij in ljudi na na-
šem območju.

Po izročitvi vrtca W Z Vev-
če je giadbeni odbor preusmeiil
svoja prizadevanja na razširitev
in dozidavo šole. Od sestave
programskih osnov in odkupa
zemljišča do razprave o idejnem
načrtu so imeli člani gradbe-
nega odbora polne roke dela.
Vedno smo imeli občutek, da
nekje kasnimo, da nekdo zavira,
da so strokovne službe prepo-
časne, skratka postali smo ne-
strpni in roditeljski sestanki v
šoli so izzvenevali v eni sami
obtožbi. Ni pomagalo nobeno
prepričevanje in dokazovanje,
da so pač nastale težave objek-
tivne narave. Ljudje so hoteli
videti stroje, ki so, čeprav z
majhno zamudo, vendarle zaro-
potali. Novi prizidek pri šoli
gradi GP Obnova, ki je dalo od
7 ponudnikov najboljše in naj-
cenejšo ponudbo, investitor pa
je sklad ljubljanskih občin pri
TIS za gradnjo osnovnih šol in
W Z Ljubljana. Vanj se steka
tudi samoprispevek, ki ga pla-
čujemo vsi Ljubljančani. V no-
vem prizidku bo 8 učilnic in
telovadnica. Z zgraditvijo pri-
zidka bo Šola lahko uredila ka-
binetni pouk in podaljšano bi-
vanje učencev. Z izgradnjo telo-
vadnice pa bo učencem zago-
tovljen sodoben pouk telesne
vzgoje. Število otrok se bo po-
večalo, ker se bo šolski okoliš
razširil in šola Sostro bo postala
centralna šola s podružničnimi
šolami Besnica, Janče, Javor,
Prežganje in Lipoglav.

Vse kaže, da bo šola zgrajena

v prvih mesecih šolskega leta
1975/76, vendar bo morala ob-
činska skupščina, ki je pristojna
za zunanjo ureditev, zagotoviti
sredstva v proračunu, da bodo
dela pri ureditvi igrišč in oko-
lice končana sočasno z objek-
tom. Asfaltno ploščo smo mo-
rali skrajšat za okrog 9 m in s
tem smo zmanjšali in skrčili
prostor za šolsko telesno vzgojo
in za šport, ki ga goji pošolska
mladina. Prepričani smo, da
bosta projektant za zunanjo
ureditev in investitor to upošte-
vala in nam vrnila izgubljeno.
Že pri vrtcu smo imeli težave z
zunanjo ureditvijo. Občinska
skupščina nam je dodelila
150.000,00 din, ki smo jih po
svoji presoji uporabili za asfal-
tiranje poti, planiranje zem-
ljišča in za igrala. Pri tem smo
imeli polne roke dela z admini-
strativnimi in finančnimi posli.
Zato kaže, da bi moral izvršni
svet občinske skupščine po-
oblastiti Ljubljanski investi-
cijski zavod, seveda v okviru
finančnih možnosti in v spo-
razumu z gradbenim odborom,
da sproti z gradbenimi deli ure-
ja tudi okolico.

S samoprispevkom bomo pri-
dobili v naši KS kar dva nova
objekta: vrtec in šolo in uresni-
čila se bodo naša prizadevanja,
ker hočemo dati svojim otro-
kom lepše, boljše in sodobnejše
možnosti za izobraževanje in
vzgojo.

Odbor za gradnjo šole pri
KS Zadvor


